
In een roerige maand met grote 
koersschommelingen en geruchten uit Azië 
dat de handel mogelijk aan banden wordt 
gelegd, sprak de Tweede Kamer met 
marktpartijen over cryptovaluta's. Er bestond 
opvallend veel eensgezindheid – van 
toezichthouders tot bitcoinondernemers en 
van Kamerleden tot economen – dat de markt 
verder moet worden gereguleerd. De grote 
vragen zijn: wat, door wie en hoe?

Cryptovaluta's hebben 
vooralsnog een beperkte 
rol in de wereldeconomie. 
Gezamenlĳk zĳn ze 

minder waard dan 1 procent van 
alle �nanciële bezittingen wereld-
wĳd. Dat lĳkt weinig, maar gezien 
de exponentiele groei van zowel het 
handelen in de digitale munten als 
van de mogelĳkheden om met de 
digitale munten in de reële 
economie te participeren, kan de 
impact van cryptocurrencies op de 
�nanciële markten binnen 
afzienbare tĳd sterk toenemen. 

Reden voor de Tweede Kamer 
om zich nader in dit complexe 
onderwerp te verdiepen. Op  
24 januari 2018 organiseerde de 

Kamercommissie Financiën een 
hoorzitting om marktpartĳen en 
experts te bevragen over digitale 
valuta's en initial coin o�erings 
(ICO’s). Als vertegenwoordiger van 
(particuliere) beleggers kreeg ook 
de VEB een uitnodiging.

ZORGEN
Cryptovaluta's staan al geruime  
tĳd op de radar van de VEB. 
VEB-directeur Paul Koster 
waarschuwde al in 2015 voor de 
grote risico’s die deze digitale 
munten met zich meebrengen. 

Die zorgen zĳn sindsdien niet 
afgenomen. Er bestaan inmiddels 
meer dan 1400 verschillende 
cryptomunten die op tientallen 
verschillende platformen worden 
verhandeld. Deze digitale munten 
zĳn uitermate volatiel: verschillen 
van tientallen procenten in koersen 
van dezelfde munten op verschil-
lende platformen komen geregeld 
voor. 

De VEB herkent een klassieke 
zeepbel. Er wordt vooral gespecu-
leerd op koerswinst, de digitale 
munten waarover het gaat, 
vertegenwoordigen geen onderlig-
gende waarde. Zolang er een 

volgende koper is, gaat het goed. Als 
de vraag naar een digitale munt 
volledig wegvalt, is de waarde 
opeens nihil. 

Het ontbreken van een onderlig-
gende waarde is niet het enige 
zorgpunt van de VEB. De totale 
waarde van cryptovaluta's is vele 
malen over de kop gegaan zonder 
dat daar een economische reden 
voor is. Mensen negeren de 
negatieve berichten zoals die over 
het gebrek aan consumentenbe-
scherming, het ontbreken van 
regulering of toezicht, de veelvoor-
komende hacks van wallets en het 
gebruik van digitale munten voor 
criminele activiteiten. 

Er zĳn ook positievere geluiden 
over de toekomst van cryptovaluta's. 
Tĳdens de hoorzitting liep de 
breuklĳn vooral tussen de oude en 
nieuwe garde. Gevestigde partĳen 
zoals banken en toezichthouders 
volgen de ontwikkelingen welis-
waar met veel interesse, maar 
wĳzen vooral op de risico’s en beper-
kingen. Daartegenover staan de  
new kids on the block die verwachten 
dat cryptocurrencies en block-
chain-toepassingen de samenleving 
volledig zullen transformeren.
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